

[Text]

Mr. Porter: We are independent of the majors.

Senator Connolly (Ottawa West): You say you have done 75 per cent of the exploration and drilling?

Mr. Porter: Exploration and drilling in Canada.

Senator Connolly (Ottawa West): In 1976?

Mr. Porter: From 1974 through 1977 inclusive.

Senator Buckwold: Would that be for oil, or would most of it be for natural gas?

Mr. Porter: Both, but largely natural gas.

Senator Connolly (Ottawa West): What percentage of production from the exploration and drilling would you say is attributable to your members?

Mr. Porter: To our group?

Senator Connolly (Ottawa West): Yes.

Mr. Porter: I do not wish to get into conflict with Mr. Millican, but our figures indicate that our members produced about 25 per cent of the crude oil production in Canada, and in the order of 22 per cent of natural gas.

Senator Connolly (Ottawa West): Is that arising out of this exploratory program?

Mr. Porter: That is correct.

Senator Connolly (Ottawa West): Is it 1973 to 1977?

Mr. Porter: No, 1974.

Senator Connolly (Ottawa West): It is 1974 to 1977?

Mr. Porter: Yes. As our activity increases relative to the industry as a whole, and assuming some degree of success, hopefully our share of production will move beyond the figures I have just mentioned.

Senator Cook: We were told there were approximately \$7 billion of outgoings by the petroleum industry in 1976, and approximately \$9 billion in 1977. How much of those two figures is attributable to your members?

Mr. Porter: That is a difficult question for me to answer right off the bat, but I would say in the ballpark of 20 to 25 per cent. I may be a little bit high in relationship to the large capital investments relative to Syncrude, but offsetting that would be the large capital investments generated by Dome, and so I think it would be in that perspective.

Senator Cook: Of 25 per cent?

Mr. Porter: Of 20 to 25 per cent.

Senator Cook: Yet you have said you drilled 75 per cent of the wells.

Mr. Porter: Of all exploratory wells, in partnership; not always alone, but in partnership, if I may use that term.

Senator Connolly (Ottawa West): With other members.

[Traduction]

M. Porter: Nous sommes indépendant des sociétés principales.

Le sénateur Connolly (Ottawa-Ouest): Vous soutenez avoir effectué 75 p 100 de l'exploration et du forage?

M. Porter: L'exploration et le forage qui s'est fait au Canada.

Le sénateur Connolly (Ottawa-Ouest): En 1976?

M. Porter: De 1974 à 1977 inclusivement.

Le sénateur Buckwold: S'agit-il du pétrole ou surtout du gaz naturel?

M. Porter: Des deux, mais surtout du gaz naturel.

Le sénateur Connolly (Ottawa-Ouest): Quel pourcentage de la production provenant de l'exploration et du forage est attribuable, à votre avis, à vos membres?

M. Porter: À notre groupe?

Le sénateur Connolly (Ottawa-Ouest): Oui.

M. Porter: Je ne désire pas contredire M. Millican, mais nos statistiques indiquent que nos membres ont produit environ 25 p cent du pétrole brut au Canada et près de 22 p cent du gaz naturel.

Le sénateur Connolly (Ottawa-Ouest): Est-ce à la suite de ces programmes d'exploration?

M. Porter: C'est exact.

Le sénateur Connolly (Ottawa-Ouest): Ces statistiques s'appliquent-elles de 1973 à 1977?

M. Porter: Non, 1974.

Le sénateur Connolly (Ottawa-Ouest): De 1974 à 1977?

M. Porter: Oui. A mesure que nos activités prendront de l'importance par rapport à l'ensemble de l'industrie et en supposant que nous connaissions un certain succès, notre part de la production devrait augmenter.

Le sénateur Cook: On nous a dit que les dépenses de l'industrie pétrolière se sont chiffrées à environ 7 milliards de dollars en 1976 et à 9 milliards de dollars en 1977. Quelle part de ces dépenses est attribuable à vos membres?

M. Porter: Il m'est difficile de vous répondre à brûle-pour-point, mais je crois qu'on pourrait estimer cette part à 20 ou 25 p cent. Il se peut que ces dépenses soient un peu élevées comparativement aux investissements importants de Syncrude, mais les investissements de Dome compenseraient ces dépenses qui, je crois, se situent aux environs de ces chiffres.

Le sénateur Cook: Environ 25 p cent?

M. Porter: De 20 à 25 p cent.

Le sénateur Cook: Vous avez dit que votre société avait foré 75 p cent des puits.

M. Porter: De tous les puits d'exploration forés en co-participation; nous n'avons pas toujours foré ces puits nous-mêmes, mais en collaboration avec une autre société.

Le sénateur Connolly (Ottawa-Ouest): Avec d'autres membres.